
Cliëntenraadwza

Aan: Mevrouw van Ark

Betreft: Reactie op houtskoolschets acute zorg

Assen, 28 oktober 2020

Geachte mevrouw van Ark,

Onlangs hebben wij als cliëntenraad van het Wilhelmina Ziekenhuis in Assen (WZA) kennisgenomen 
van de houtskoolschets acute zorg die door het ministerie van VWS is opgesteld. We hebben 
begrepen dat ons de mogelijkheid wordt geboden om voor 1 november een schriftelijke reactie op de 
houtskoolschets te geven. Graag maken wij als cliëntenraad van het WZA daar middels deze brief 
gebruik van.

Om te beginnen vinden wij het als cliëntenraad van het WZA een goede zaak dat er vanuit de politiek 
serieus nagedacht wordt over de toegankelijkheid en betaalbaarheid van de acute zorg in Nederland. 
Toegankelijkheid en betaalbaarheid van onze gezondheidszorg is belangrijk, dat merken we 
momenteel aan den lijve nu de corona pandemie Nederland en de rest van de wereld in zijn greep 
heeft. Het geeft temeer aan dat we moeten blijven zorgen dat iedere burger toegang houdt tot 
adequate en betaalbare zorg.

Het is in onze ogen goed dat in de houtskoolschets ideeën worden geopperd en suggesties worden 
gedaan hoe acute zorg kan worden voorkomen, hoe mensen beter begrijpen waar ze terecht kunnen 
voor acute zorg en hoe de verschillende zorgdomeinen onderling betere afstemming bereiken. 

Voorkomen van acute zorg en meer acute zorg thuis is volgens ons een goede insteek. E-health: 
Digitale zorg en digitale diagnostiek thuis via bijvoorbeeld: Beterdichtbij, Liuscii for All, VIP Live en 
Klinisch beeldbellen bieden daarvoor prima mogelijkheden. Dit hebben we binnen het WZA het 
afgelopen jaar heel duidelijk gemerkt. 

Bij het gebruik en toepassen van E-health spelen regionale ziekenhuizen zoals het WZA  op dit 
moment een prominente en cruciale rol. Maar datzelfde geldt ook t.a.v. acute basis medisch 
specialistische zorg. Helemaal voor de steeds ouder wordende inwoners van onze provincie Drenthe. 

Wij maken ons dan ook grote zorgen als de houtskoolschets wordt vertaald naar plannen om in 
verregaande mate de acute zorg in Nederland verder te concentreren. Het zal ertoe leiden dat burgers 
verder zullen moeten reizen. Voor veel van de oudere en minderdraagkrachtige inwoners van Drenthe 
is dat écht een probleem. Zij krijgen dan niet meer de zorg in hun eigen vertrouwde omgeving, waar 
ziekenhuis, ouderenzorg, wijkzorg en huisartsen elkaar goed kennen en al veel samenwerken. Veel 
van de inwoners van Drenthe hebben met meerdere van deze zorgverleners tegelijk te maken. 

Wij als cliëntenraad van het WZA zijn van mening dat de acute medisch specialistische basiszorg in 
de regio toegankelijk moet blijven. Tijdens de huidige corona pandemie hebben goed toegeruste 
regionale ziekenhuizen, met voldoende Ic’s en waar spoedeisende hulp verleend kan worden hun 
waarde meer dan bewezen. We voelen ons als vertegenwoordigers van onze achterban dan ook 
verantwoordelijk dit met deze brief kenbaar te maken, omdat wij de belangen van onze patiënten 
moeten en willen behartigen. 



We vragen ons ook af of een landelijke blauwdruk voor geconcentreerde acute zorg wel voor lagere 
kosten voor de samenleving zal leiden. En is er bewijs dat concentratie van de acute basis medisch 
specialistische zorg bij gaat dragen aan de kwaliteit van zorg voor onze burgers? 

Natuurlijk sluiten wij als cliëntenraad niet de ogen voor de problemen van ons gezondheidssysteem, 
zoals de oplopende kosten en de arbeidsmarktproblematiek. Maar ten aanzien van deze punten zijn 
er goede voorbeelden te geven van verdergaande samenwerking tussen ziekenhuizen, huisartsen, 
verpleeg- en verzorgingstehuizen, thuiszorg, gemeente en welzijn en de eerdergenoemde E-health 
toepassingen. Laten we vooral zoeken naar deze mogelijkheden om de zorg voor onze inwoners 
anders te organiseren en zo de kosten minder hard te laten stijgen. Hierin zijn bij het WZA de 
afgelopen tijd al concrete stappen gezet. 

Ook in het kader van de versterking van de regiofunctie van ons ziekenhuis is door regionale 
afspraken, voor onder andere de spoedeisende hulp, een prioriteitsfunctie aan het WZA toegekend. 
De organisatie en de infrastructuur van het ziekenhuis worden daar momenteel op afgestemd. Het is 
voor de cliëntenraad van het WZA onvoorstelbaar dat in het kader van de houtkoolschets daar inbreuk 
op wordt gemaakt. Dat zou voor ons als kapitaalvernietiging kunnen worden uitgelegd.

Tegelijkertijd doen wij dan ook een oproep aan de minister om te zorgen dat de ziekenhuissector 
aantrekkelijk blijft om in te werken. Concentratie van de acute zorg zal leiden tot langere reistijden 
voor het zorgpersoneel en een toename van de werkdruk.  Hierover krijgen we nu al regelmatig 
signalen van medewerkers in de zorg. Laten we er vooral voor zorgen dat de sector aantrekkelijk blijft.

Ons voorstel is vooral energie steken in het toegankelijk houden van de zorg. Dat is waar wij als 
cliëntenraad van het WZA voor zouden willen gaan.

Met vriendelijke groet namens de cliëntenraad van het WZA

Chris Vegter

Voorzitter CR


